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Referat Studienævn  

 

Konstituerende møde for studienævnet 2022 
 

Deltagere 

Flemming Smedegaard (formand), Cindie Maegaard, Lars Bøcher, Christian Mosbæk Johannessen, Heidi 

Hansen, Simon Hedeboe Mikkelsen, Andrea Svanborg, Ari Vigur Hansen, Rolf Torsten Scavenius Andersen, 

Mohammed Husain Juriah, Regitze Klenke, Carl-Johan Frederik Gasmann, Thea Engstrøm Knudsen 

(suppleant), Tine Jambang (studienævnssekretær), Susie Schmidt Reimann (studiesekretær), Emil Bisp 

Petersen (studiesekretær), Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær), Hanne Geertsen (studiesekretær) og 

Simon Hildebrand Hedegaard (studienævnssekretær og referent)  

Afbud 

Ingen. 

 

Flemming bød velkommen til både det kommende og det afgående studienævn og bad mødedeltagerne give 

en kort præsentation af dem selv. 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden yderligere tilføjelser.  

 

2. Valg af studienævnsformand 

Studienævnet valgte enstemmigt Flemming Smedegaard som formand for studienævnet. 

 

3. Valg af næstformand 

Studienævnet valgte enstemmigt Simon Hedeboe Mikkelsen som næstformand for studienævnet.  

 

4. Indstilling af studieleder, Odense  

Studienævnet indstiller Flemming Smedegaard som studieleder i Odense. 

 

5. Indstilling af studieleder, Slagelse  

Studienævnet indstiller Heidi Hansen som studieleder i Slagelse. 

 

6. Godkendelse af forretningsorden  

Godkendt uden yderligere tilføjelser. 

 

7. Delegering af kompetencer  

Godkendt uden yderligere tilføjelser.  

  

8. Godkendelse af årshjul  

Godkendt uden yderligere tilføjelser.  

 

 
Studienævn for: International 

Virksomhedskommunikation 

 Dato: 14-12-2021 

 
Tidsrum: 13.15 – 15.30 

Lokale: Zoommøde 
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9. Mødeplan F22 

Godkendt uden yderligere tilføjelser: 

• SN: Torsdag 27.1. kl. 13.15 – 15.30 på zoom 

• SN: Torsdag 17.2. kl. 12.15 – 18.00 i Odense – temamøde om nye studieordninger, frokostsandwich + 

aftensmad  

• SN: Torsdag 17.3. kl. 13.15 – 15.30 på zoom 

• SN: Torsdag 28.4. kl. 13.15 – 15.30 i Slagelse  

• SN: Torsdag 19.5. kl. 13.15 – 15.30 i Odense 

• SN: Tirsdag 28.6. kl. 13.15 – 15.30 på zoom  

 

Godkendt med forbehold for ændringer. 

 

10. Eventuelt 

Intet. 

 

 

Mødet sluttede kl. 13.45. 

 

                     Flemming Smedegaard                                       Simon Hildebrand Hedegaard 

                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          

 

 

 

 

Ordinært møde for studienævnet 2021 
 

Deltagere 

Flemming Smedegaard (formand), Cindie Maegaard, Lars Bøcher, Christian Mosbæk Johannessen, Heidi 

Hansen, Simon Hedeboe Mikkelsen, Regitze Arendahl Misser Klenke, Carl-Johan Frederik Gasmann, Tine 

Jambang (studienævnssekretær), Susie Schmidt Reimann (studiesekretær), Emil Bisp Petersen 

(studiesekretær), Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær), Hanne Geertsen (studiesekretær) og Simon 

Hildebrand Hedegaard (studienævnssekretær og referent). 

Afbud 

Nicolai Egevang Steensen og Nichlas Nino Matias Rasmussen. 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden yderligere tilføjelser.  

 

2. Meddelelser  

1. Vademecum - endelig udgave 

Den endelige udgave af Vademecum er nu tilgængelig.  

 

2. Orientering om den aktuelle corona situation 

Smittetallene er stigende og corona er igen karakteriseret som en samfundskritisk sygdom. I den konkrete 

sagsbehandling skelnes der mellem studerende, der ikke er vaccineret, og studerende der ikke kan 

vaccineres. Det at en studerende ikke kan vaccineres bør i studienævnets skøn vægte positivt i forhold til en 

dispensationsansøgning. 

 

3. Eksamensplan Slagelse V21/22 

Eksamensplanen er nu tilgængelig på hjemmesiden. 
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4. Møde om udbud af IVK-uddannelser 

Mødet var motiveret af en tese om, at fald på IVK-uddannelsen i Kolding var på grund af den nye linje i 

Engelsk og Kommunikation i Odense. På baggrund af data om årets optag, hvilke der er redegjort for i 

notatet Data om ansøgning og optag, IVK, var det dog ikke entydigt, at dette er årsagen til de få ansøgere i 

Kolding. Mødets deltagere vurderede at man i stedet kunne ligge til grund, at det har været svært at 

gennemføre brobygning og Åben Hus pga. pandemien. Desuden har IBC i Kolding kørt en negativ 

kampagne, som også kan have skadet søgningen. Det blev aftalt at mødets deltagere igen samles i anledning 

af optaget i 2022 og drøfter om dette optag giver anledning til en anden beslutning. Der indkaldes til et nyt 

møde i august 2022.  

 

5. Fritagelse fra sprogfærdighedskrav 

Ansøgning om fritagelse for kravet om engelsk sprogfærdighed på kurset Sustainability communication in 

organisations for studerende, der ikke tager kurset som en del af en engelskuddannelse på SDU eller et andet 

dansk universitet:  

• danske studerende, der ikke tager kurset som del af en engelskuddannelse, må få lov til at skrive 

deres eksamensopgave på dansk. 

• udenlandske studerende, der ikke tager kurset som en del af en engelskuddannelse på SDU eller et 

andet dansk universitet, fritages for kravet om, at den engelske sprogfærdighed i opgaven skal være 

til mindst 02 for at eksamen kan bestås 

 

Da faget også er udbudt som et valgfag, er der studerende fra uddannelser som fx Informationsdesign i 

Kolding samt udenlandske studerede fra Frankrig og Japan, der følger kurset. Det er disse studerende, 

ansøgningen angår. Ansøgningen er formandsgodkendt. 

 

6. SDU’s foreløbige institutionsplan 

SDU har afleveret den foreløbige institutionsplan til ministeriet. 

I planen indgår en overvejelse om at flytte engelsk-retningen på kandidat-studiet fra Odense til Slagelse, 

hvilket har været et ønske fra studiet igennem længere tid. Dette ønske er hidtil blevet blokeret af 

dimensioneringen. Det er forhåbningen, at flytningen bl.a. vil medføre, at flere BA-studerende fra Slagelse 

vil indløse deres retskrav på optagelse på kandidatstudiet.  

 

Beslutningen vækker bekymring blandt underviserne på engelskretningen i Odense ift. 

undervisningssituationen i Odense. Der blev spurgt ind til fællesfagene (samlæst på de 2 specialiseringer), 

tidsperspektivet og varsel af flytning. 

 

Flemming slog fast, at uddannelsen stadig vil være én uddannelse.  

Fællesfagene vil skulle dubleres og dermed udbydes i begge byer. Den nye normaftale fastsætter et loft på 60 

studerende per hold, så her vil der under alle omstændigheder skulle dubleres, da der pt. er 60+ studerende 

på fællesfagene. Undervisningen bør foregå fysisk i begge campusbyer. 

Den nye engelskspecialisering i Slagelse vil skulle udvikles af Engelsk-underviserne fra Slagelse. Det er 

vigtigt med det lokale udbud og den lokale forankring.  

 

Uddannelsen forventes flyttet, sådan at man fra studiestart 2023 vil kunne tilbyde kandidatstuderende i 

Slagelse. Arbejdet med at lave studieordningen vil således pågå i forbindelse med den planlagte større 

reform af studieordningerne, som beskrevet i Vademecum 2023. 

 

Flytningen skal varsles senest 1 år før den træder i kraft. 

 

Studienævnet diskuterede kommunikationen omkring processen. 

 

3. Nyt fra IVKomitéen i Odense og Student Forum i Slagelse 

IVKomitéen: 
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Den nuværende IVKomité har afholdt sit sidste møde, der er ny generalforsamling i februar. 

Da en del af de nuværende medlemmer dimitterer til sommer, er der behov for at nye melder sig. 

 

Der har været afholdt en del arrangementer, med fint fremmøde og god opbakning, også fra de 1. 

semestersstuderende.  

 

Fremadrettet vil man arbejde for et endnu tættere samarbejde mellem IVKomitéen og festudvalget. 

 

Student Forum i Slagelse: 

Ingen studerende til stede. 

 

Heidi ønsker erfaringsudveksling mellem IVKomitéen og de studerende i Slagelse, der kæmper med at få 

det studenterdrevne arbejde organiseret. 

Fredagsbarsudvalget i Slagelse, der deles med studerende fra Absalon, er lige nu repræsenteret udelukkende 

af studerende fra Absalon.  

Heidi har afholdt møde med de studerende i forhold til at kickstarte studenterarbejdet i Slagelse, men der 

efterlyses initiativ fra de studerendes side. 

Regitze vil tage kontakt til den nye formand og næstformand i IVKomitéen og initiere en 

erfaringsudveksling mellem de 2 campusbyer.  

 

Simon anførte, at også studiet i Odense kæmper med fremmødet, hvor der også skal reklameres for 

arrangementerne for at sikre fremmøde. 

 

Flemming pointerede, at kandidatudbuddet i Slagelse kan få afgørende betydning for bestræbelserne i at 

opbygge et stærkere studenterengagement i Slagelse. Man vil overveje igen at invitere Slagelse-studerende 

med til IVK-dagen, der afholdes 11. marts 2022. Der er stadig genstartsmidler til at kunne betale for 

transport for Slagelsestuderende, der måtte ønske at deltage. 

  

4. Merit- og dispensationsansøgninger (i SAGA) 

Se fortroligt referat. 

 

5. Studieordningsændringer 

Ændringer gældende fra 2022. 

 

1. Ændring af intern censur jf. ny normaftale 

Studienævnet diskuterede forslaget med fokus på særligt 2 forhold: 

• Censor-perspektivet: Der er en større arbejdsbelastning ved at lave en bedømmelse alene, da man 

ikke har en anden censor at sparre med. I de tilfælde, hvor man så alligevel har behov for sparring 

bliver det uden kompensation til den kollega, man sparrer med. Særligt for nye undervisere kan det 

være betryggende at få fastlagt en linje for bedømmelsen – diskussionen om en sådan linje vil med 

dette forslag være uden kompensation til den garvede underviser/fagansvarlige. Problemet opstår 

også for fagansvarlige for kurser, der varetages af mere eller mindre rutinerede DVIP’ere, da disse 

ofte vil have behov for sparring i forbindelse med karaktergivning. 

• Studenter-perspektivet: De studerende udtrykte bekymring i forhold til retssikkerheden ved kun at 

have én bedømmer på, en bedømmer som også har undervist kurset. 

Heidi oplyste, at alle afleveringer med én bedømmer i Slagelse-kurser er med eksamensnummer af selv 

samme grund. Hun påpegede også, at eksamenerne skal tænkes anderledes når man ændrer på antallet af 

interne bedømmere. 

 

Punktet genbehandles på mødet i januar i det nye studienævn. 

Flemming vil få et møde i stand med Fakultetet for at drøfte ovenstående uhensigtsmæssigheder. 
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3. Indkaldelse af ændringer til samdriftsfag 

Fakultetet har indkaldt til ændringer i samdriftsfagene.  

Indkomne ændringsforslag udsendes til alle berørte studienævn. 

 

6. Møder om employabilitet 

Handlingsplanerne (bilag 2 og 5): 

Studienævnet drøftede udkastene. Studielederne udtrykte bekymring over mængden af handlingsplaner 

generelt. Studielederen er ansvarlig for mange forskellige handlingsplaner og det er svært at afse tid til det 

hele. Handlingsplanernes nytteværdi står ikke mål med det ressourceforbrug de har. 

 

Konkret vil det være vanskeligt at formalisere case-arbejdet endnu mere i fagbeskrivelserne end det er 

tilfældet nu. Nogle undervisere er meget glade for case-arbejdet, mens andre er mere forbeholdne og begge 

fløje skal kunne undervise ud fra samme fagbeskrivelse. 

Studienævnet efterlyser et sted af kommunikere om BA-projektet før dette skrives. Problemstillingen har 

været drøftet med Fakultetet, der dog ikke vil åbne op for, at man f.eks. åbner ItsLearning-siden for BA-

projektet ét semester tidligere for ad den vej, at kunne kommunikere om f.eks. muligheden for at skrive 

projektet i samarbejde med en virksomhed. 

 

Studienævnet godkendte udkastet til indsatstyperne for både Odense og Slagelse med ovenstående 

forbehold.  

 

7. Eventuelt 

Intet. 

 

Flemming takkede de afgående studienævnsmedlemmer for deres indsats i studienævnet i den forløbne 

periode og ønskede dem held og lykke fremover. 

 

Flemming takkede Tine for hendes store indsats for IVK-studiet gennem de seneste 15 år. 

Tine takkede for et godt og givende samarbejde og ønskede studienævnets medlemmer held og lykke 

fremover. 

 

Mødet sluttede kl. 15.40. 

 

                     Flemming Smedegaard                                       Simon Hildebrand Hedegaard 

                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretærer                                                                                                                          

 


